
Hvorfor importere varer vi kan produsere selv?

Det enkle svaret er pris! Varen er billigst importert! 
Kroneverdien spiller inn. Høy kurs gir billigere import enn lav kronekurs. 

Men i bunnen er det produksjonskostnader som er bestemmende for pris. 
De er bestemt av råvarekostnad. Har man råvaren selv eller må den 
importeres?  Man har råvaren men import er billigst. Billig kraft kan endre på 
forholdet.

Kapital kostnader er bestemmende for pris. Rentenivået spiller en åpenbar 
rolle.

Arbeidskraft kostnad er  bestemmende for pris. Automatisering kan bøte på det
men krever billig kraft og omstilling av arbeidskraften til annen virksomhet. 

Er det andre forhold enn pris som bestemmer hva man skal gjøre?

Hvis det av en eller annen grunn oppstår en svikt i importen, hva gjør man da? 
Er det samfunnskritisk hvis det skjer?  Kan man få opp en egenproduksjon 
raskt eller må man opprettholde, av sikkerhets grunner, egenproduksjon selv om
kostnadene tilsier en høyere pris enn import vil gi?

Kvalitet? Slitesterk. Levetid. Smak. Utseende. Selger bra. Hva er best, 
egenprodusert eller import? 

Toll og avgifter. Reguleringsmekanismer som benyttes av eksportør såvel som 
importør. Bruken er bestemt gjennom handelsavtaler og hva det enkelte land 
ønsker å styre, beskytte eller slippe fri. .

Det bør fremgå at kraft er ingen vare men en ressurs. Hva har vi da av varer å 
eksportere? Har vi en vareproduksjon som kan erstatte import? Skal vi 
produsere for eksport eller skal vi produsere til eget forbruk? Helst begge deler 
tenker jeg! Import eksport er ikke i balanse i dag, det bør være en målsetting.


